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Onderwerp

Reactie GS op collegebrief Barendrecht 16 juli 2024

Advies

1. Vast te stellen de brief aan de gemeente Barendrecht als reactie op de collegebrief d.d. 16 juli

2024 over de inzet van het provinciaal perceel Zuidelijk Randpark t.b.v. de Spreidingswet

2. Vast te stellen de publiekssamenvatting bij de brief als reactie op de collegebrief d.d. 16 juli 2024

over de inzet van het provinciaal perceel Zuidelijk Randpark t.b.v. de Spreidingswet

Besluit GS

Vastgesteld conform advies

Bijlagen

1. Collegebrief Barendrecht over de inzet van het provinciaal perceel in het Zuidelijk Randpark

ten behoeve van de spreidingswet
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1 Toelichting voor het College

De gemeente Barendrecht heeft ons meermaals gevraagd de percelen in provinciaal eigendom

gelegen in het Zuidelijk Randpark ter beschikking te stellen voor opvang asielzoekers (eerder

statushouders). Hoewel we hier vanuit ons Omgevingsbeleid ruimte voor zien is de buurgemeente

Rotterdam hier tegen, omdat de percelen aan de gemeentegrens liggen, vlakbij de kwetsbare wijk

Lombardijen. We hebben daarbij afspraken gemaakt niet mee te werken aan een opvanglocatie

gedurende de looptijd van afspraken over tijdelijke huisvesting statushouders op het schip Silja

Europa. 

Op 16 juli jongstleden ontvingen we opnieuw een brief van college Barendrecht met het verzoek de

grond ter beschikking te stellen. Naar aanleiding van eerdere bespreking in GS sturen we nu een brief

aan Barendrecht waarin we opnieuw duidelijk maken dat inzet van deze gronden t.b.v. de

spreidingswet wat ons betreft alleen mogelijk is met draagvlak bij zowel Barendrecht als Rotterdam.

We roepen Barendrecht, en daarmee indirect ook Rotterdam, om hierover het gesprek te

heropenen. 

Financieel en fiscaal kader

Totaalbedrag excl. BTW  : € 0,00

Programma : Ambitie 6 - Sterke steden en dorpen in Zuid-Holland

Financiële risico’s : Er zijn geen financiële risico’s.

Juridisch kader

n.v.t.

2 Voorafgaande besluitvorming

Met het college van Barendrecht zijn we al langer in gesprek over de toekomst van enkele percelen in

het Zuidelijk Randpark, die in provinciaal eigendom zijn. Na een eerder voorstel de grond te verkopen

ten behoeve van bos gaan de gesprekken sinds zomer 2022 over de mogelijkheden voor het

realiseren van tijdelijke huisvesting, in het bijzonder voor opvang asielzoekers door het COA.

Barendrecht stelt alleen door ruimte te verkrijgen op deze locatie haar verplichtingen uit de

Spreidingswet te kunnen invullen. Buurgemeente Rotterdam is tegen een opvanglocatie op deze

plek, omdat ze pal aan de gemeentegrens en vlakbij een kwetsbare wijk is gelegen. 

Op 4 juni 2024 hebben we een GS-brief verstuurd op een eerder verzoek van Barendrecht om deze

grond ter beschikking te stellen. De collegebrief die we op 15 juli ontvingen is een reactie op deze

brief. Bij bespreking van deze brief is er voor gekozen in de beantwoording opnieuw op te roepen om

nu eerst over de ontwikkeling in gesprek te gaan.

3 Proces

Buiten genoemde besluitvorming heeft er op meerdere momenten bestuurlijk contact

plaatsgevonden tussen GS en de gemeente(n)

- Een bestuurlijk overleg in het najaar van 2022 tussen wethouder Vermaat van Barendrecht

en gedeputeerde Koning over het mogelijk maken/houden van zowel de bedoelde tijdelijke

huisvesting als de windturbines op de nabijgelegen windzoeklocatie (Rotterdamse Regio)

Vaanplein
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- Een bestuurlijk overleg op 13 april 2023 tussen CdK Smit, gedeputeerde Koning,

burgemeester Veldhuizen en wethouder Van Der Linden van Barendrecht en wethouders

Achbar en Buijt van de gemeente Rotterdam.

- Een bestuurlijk overleg tussen gedeputeerde Koning en wethouder Vermaat van Barendrecht

op 21 september 2023

- Een (beoogd) bestuurlijk bezoek aan de percelen in het Zuidelijk Randpark op 15 december

2023 (afgezegd).

Daarna is er geen bestuurlijk contact meer geweest over deze locatie, niet met (leden van) GS maar

naar we ambtelijk begrijpen tussen de gemeenten Rotterdam en Barendrecht.

Inzet van de GS-brief is het opnieuw starten van het overleg tussen in eerste instantie de twee

gemeenten, en bij slagen daarvan met Gedeputeerde Staten, over mogelijke verkoop/verpachten van

de percelen.

De inzet van de provincie, niet alleen via deze brief maar ook andere overlegstructuren over dit

onderwerp, is het respecteren van de bestaande afspraken met Rotterdam over huisvesting

statushouders enerzijds, en anderzijds het benutten van de potentie van de percelen in het Zuidelijk

Randpark voor tijdelijke huisvesting, in het bijzonder de opgave op het gebied van asielopvang door

het COA.

4 Participatie en rolneming

Als provincie zijn we hier grondeigenaar, en toetsen we de ruimtelijke mogelijkheden van de locatie

aan ons Omgevingsbeleid. Tegelijkertijd hebben we de rol op het gebied van huisvesting asiel en

statushouders, waarin we coördineren vanuit de PRT. Het initiatief om op deze plek tijdelijke

huisvesting te realiseren komt vanuit de gemeente Barendrecht, waarin dit perceel kadastraal is

gelegen.

GS stelt in deze brief dat naar onze overtuiging alleen een haalbaar plan kan worden ontwikkeld als

er draagvlak is bij buurgemeente Rotterdam, vanwege de ligging van de percelen aan de

gemeentegrens met Rotterdam, en de afspraken die we met de gemeente hebben gemaakt bij het

aanmeren van de Silja Europa in Rotterdam, ten behoeve van opvang statushouders.

5 Communicatiestrategie

Hoewel de kwestie huisvesting asielzoekers op de gemeentegrens gevoelig ligt en in het verleden ook

in de regionale pers aan bod kwam, lijken de gemeenten op dit moment een meer afwachtende

houding aan te nemen. We zijn ambtelijk in gesprek met beide gemeenten om te voorkomen dat één

van beiden het noodzakelijk vindt om aandacht te vragen via de pers. Gemeenten lijken nu de reactie

en het standpunt van de provincie af te wachten. Nu het voorkeursscenario is om opnieuw in gesprek

te komen is het van belang dat er ook in de communicatie wordt benadrukt dat wij het in eerste

instantie aan de gemeenten is om hier in overleg tot een plan met draagvlak aan beide zijden van de

gemeentegrens te komen. 


